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Idrottsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2020-09-22 § 5     

  

  

   
 

 Tid Tisdagen den 22 september 2020 kl. 17:30 – 18:17:56 
   

 Plats Hantverkargatan 3, lokal Kristallen 
   

 Justerat Fredagen den 25 september 2020 §§ 1-4, 9 

Omedelbar justering av §§ 5-8 tisdagen den 22 september 

 

 

  

Karin Ernlund                                                              Tobias Johansson  

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Karin Ernlund (C), ordföranden 

Tobias Johansson (V) vice ordföranden  

                   

Bo Sundin (M) 

Hugo Laigar (M) 

Daniele Fava (L) 

Minna Thullberg (MP) 

Nike Örbrink (KD) 

Alexander Ojanne (S) 

Suhur Salahyusuf (S) 

Ulla Sjöbergh (S) 

  

 Tjänstgörande ersättare: 

Lina Hultman (V) för Alexandra Mattsson Åkerström (V) 

 

Ersättare 

Mikael Sundin (M) 

Karin Franck (M) 

Camilla Bergman (L) 

Mikaela Kotschack Thurn (MP) 

Hamid Ershad Sarabi (C) 

Sandra Zuniga Michel (S) 

Moissis Nikolaidis (S) 

Hassan Jama (V) 

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

   

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Marina Högland, Peter Ahlström, Omar Farjani, Anna 

Maria Landewall Norfall, nämndsekreteraren Marie Norrberg, Susanne 

Olsson samt borgarrådssekreteraren Christoffer Nilsson (c).  
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§ 5 
Tertialrapport 2 2020 för idrottsnämnden 
Dnr 01.02/2020/1942 
 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Prognosen godkänns och överlämnas till 
kommunstyrelsen. 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
 

Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 11 september 
2020. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) och Alexander 
Ojanne m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Pandemins effekter har slagit hårt mot samhället under året och 
idrotten är inget undantag. Idrottsförvaltningen har behövt jobba 
kreativt för att anpassa sin verksamhet i den mån det är möjligt i 
det här svåra läget och inom de ramar som givits av den grönblå 
majoriteten – och effekterna av pandemin lyser med all tydlighet 
igenom i tertialrapporten.  
 
Det prognostiserade underskottet för nämnden är nu beräknat till 
39,3 miljoner kronor inom driftbudgeten. Det är ett större 
underskott än vad som tertial ett vilket förklaras i huvudsak av 
coronapandemins effekter. Vår uppfattning är att det fortfarande 
finns starka skäl att förvaltningen kompenseras ekonomiskt för 
den del av underskottet som går att härleda till pandemin. 
Annars finns det en risk av besparingar under innevarande 
verksamhetsår kommer att stora konsekvenser på 
nästkommande år. Om nämnden inte ges erforderliga medel så 
är det fara för att driftsbudgeten blir lidande och får 
kapitalförstörelse som resultat. Detta är något som stadens 
ekonomer har varnat majoriteten för då det uppmärksammats i 
flera nämnder.   
 
Vi är särskilt oroade över att arbetet med att nå de prioriterade 
målgrupperna i det idrottspolitiska programmet kommer att 
läggas på hyllan när förvaltningens verksamhet ska komma i 
ram. Pandemin är fortfarande över oss och det är mycket viktigt 
att följa idrottslivets utveckling noga och ha beredskap för att ge 
ytterligare stöd då läget redan är tufft och kommer att fortsätta 
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att vara så under hösten.  
 
Simkunnigheten hos barn och ungdomar i staden bör bara en 
högt prioriterad fråga oavsett majoritet. Förvaltningen beskriver 
hur pandemin har påverkat simskoleverksamheten men 
majoriteten har också valt att sänka ambitionen när det gäller 
intensivsimskolan. Förra mandatperioden var den avgiftsfri och 
hölls på ett flertal stränder från skillnad till årets simskola som 
ägde rum på sex anläggningar varav ett skolbad.  
 
Staden fortsätter att växa men nya idéer och planer på 
anläggningar lyser med sin frånvaro. Därför är det glädjande att 
läsa om att Forsgrénska badet och Järva badet, projekt som vi 
genomförde under förra mandatperioden, nu är invigda.  
 
Det råder idag ett stort underskott på idrottsanläggningar. Den 
exakta siffran varierar lite beroende på vem du frågar. Trots det 
kommer ett flertal planer att byggas bort utan att ersättningsytor 
har presenterats. Ett sådant exempel är fotbollsplanen i 
Stadshagen, Rågsveds BP och nu senast fotbollsplanen vid 
Bandhagens skola. Det projekt som den grönblå majoriteten 
lägger allt sitt hopp till ute på Gärdet är till och med Kungliga 
Djurgårdens förvaltning själva emot.  
Förvaltningen beskriver att arbetet med att upprätta en 
provisorisk ishall på Zinkendamms IP är högprioriterat under 
året. Det är bra – men hade vår budget gått igenom hade det 
inte varit en provisorisk ishall utan en permanent sådan. 
Majoriteten måste orka att ta ett långsiktigt ansvar för 
försörjningen av idrottsanläggningar, inte minst med tanke på det 
stora behovet av renoveringar av befintliga simhallar och 
byggnationen av nya. Att bygga tillfälliga lösningar när behoven 
finns av permanenta lösningar som att sätta plåster på ett 
gapande sår och bara skjuta problemet framför sig.  
 
Vi välkomnar ärendet om att inleda ett programarbete för 
området kring Mellanbergsparken och Västertorpsmotet. I det 
arbetet ingår en utredning om en ny simhall. Den grönblå 
majoriteten har aviserat att de kommer att använda sig av 
offentlig-privat samverkan, OPS, för nya sim- och idrottshallar i 
staden – bland annat denna hall i Västertorp. Vi är starkt kritiska 
till detta. 
 
OPS-lösningar är demokratiskt tveksamma och 
kostnadsdrivande. Med OPS-lösningar följer minskad rådighet 
för staden. Det kan handla om att behoven och kraven kan 
förändras under den långa tid som ett OPS-avtal löper. 
Invånarna i staden kan ha andra förväntningar på en 
skattefinansierad verksamhet som med väldigt långa avtal blir 
omöjliga att tillgodose. 
 
Att den planerade utbildningsinsatsen i HBTQ-frågor skjuts på 
framtiden är förståeligt med tanke på omständigheterna. Vi vill 
dock betona att vi ser det som mycket viktigt att bemötandet och 
verksamheten i övrigt anpassa så att alla känner sig välkomna 
och inkluderade. I det arbetet är HBTQ-kompetens en viktig 
pusselbit. Bl.a. strävar vi efter att alla stadens anläggningar i 
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framtiden ska kunna erbjuda möjlighet till enskilt ombytte och 
dusch. 
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Marie Norrberg 
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